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Volg Mij!

Bijbelstudie

aan. Het duidt op een periode die lang 
genoeg is, zodat de Heilige Geest aan 
de gemeente de werkelijke toestand van 
deze gelovige kan laten zien.

Hoe ernstiger een gemeente haar taak 
voor God neemt, des te minder zal zij 
zich haasten om iemand te ‘herstellen’ die 
nog niet de echte vruchten van berouw 
laat zien. Vruchten op akkers groeien in 
het algemeen ook niet in een enkele dag 
of in een paar weken.
Toen Mirjam in Numeri 12 de Heere 
had beledigd door te klagen over Zijn 
dienaar Mozes, werd zij meteen melaats. 
Daardoor mocht zij ‘gedurende een 
lange tijd’ van zeven dagen niet in het 
legerkamp komen (Dit verhaal laat ons 
trouwens zien hoe ernstig kwaadspreken 
over onze broeders is. Het is een veel 
voorkomende zonde, waarvan de ernst 
maar al te vaak wordt onderschat). Wat 
een beeld voor de gemeente van Israël 
om zo’n persoon op leeftijd te zien die 
verplicht is zich afzijdig te houden van de 
gemeenschap, dag en nacht! Wat voor 
gevoelens zullen er tijdens die dagen wel 
niet door Mirjam heen gegaan zijn! Wat 
een verdriet was het ook voor Gods hart! 
Vanwege deze tucht werd de reis van het 
volk zelfs helemaal onderbroken!

Eerst werd in de gemeente in Korinthe 
de hoereerder, aangeduid als ‘boze’, 
onder de tucht gebracht en werd hij uit-
gesloten van de gemeente (zie 1 Kor. 5). 
Daarna lezen wij in 2 Korinthe 2 dat de 
apostel Paulus de gemeente inmiddels 
liever aanmoedigde om te vergeven en 
te troosten, opdat zo iemand niet mis-
schien door een al te grote droefheid zou 
worden verteerd (2 Kor. 2:5-11). Uit deze 
passage, en uit hoofdstuk 7, blijkt duide-
lijk dat de man die onder de tucht was 
gebracht, weer tot zichzelf was gekomen 

(Luk. 15:17) en dat hij zijn zonden voor 
God had ingezien en had beleden.

Hij had nu wél berouw getoond. En de 
gemeente ook, vanwege haar eigen te-
kortkomingen. Want ze had er niet ge-
noeg op toegezien dat Gods eer en hei-
ligheid werden gerespecteerd. Die man 
was nu vervuld met droefheid, en hij liep 
zelfs het risico om te vallen in de diepten 
van een al te grote droefheid. Daar zien 
we een verbroken en verootmoedigd 
hart! Dit is zonder twijfel niet het resul-
taat van een enkele week, maar er zijn 
waarschijnlijk diverse maanden overheen 
gegaan. Toen kon de apostel aan de ge-
meente schrijven dat het beter was om 
hem haar liefde te tonen, zodat hij niet 
alleen met tranen bij de Heere terug zou 
komen, maar ook terug kon komen om 
zijn plaats tussen zijn broeders en zusters 
weer in te nemen.

Dit voorbeeld van het Nieuwe Testament 
laat duidelijk zien dat er tijd en geduld 
nodig is voordat de gemeente ziet of 
iemand werkelijk zijn zonde voor God 
heeft beleden, echt zijn problemen in 
orde heeft gemaakt, die hij misschien wel 
overal heeft veroorzaakt (ten opzichte 
van de gemeente en misschien ook van 
wereldse mensen), en of er vruchten van 
berouw zijn gegroeid die het hart van de 
Heere en al de Zijnen kunnen verblijden.

Dan, en alleen dan, kan zij opnieuw be-
ginnen hem te benaderen om hem te be-
moedigen, hem van haar liefde te verze-
keren, hem weer te laten deelnemen aan 
de normale Christelijke omgang. Uitein-
delijk zal hij hopelijk ook zijn plaats aan 
de Tafel van de Heere opnieuw kunnen 
en willen innemen.

Elke andere manier van handelen zou 
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verontreiniging of bezoedeling van de 
gemeente tot gevolg hebben. Het zou 
betekenen dat de gemeente die eens 
vergaderd was tot de Naam van de Heere 
Jezus, haar karakter van vertegenwoordi-
ging van de ene Gemeente zou verliezen. 
Dan kan er geen sprake meer zijn van een 
vergaderd zijn tot de Naam van de Heere. 
Oppervlakkig of snel herstel zal ook de 
man die eens als broeder bekend stond, 
maar moest worden uitgesloten, innerlijk 
nog verder van de Heere laten afdwalen. 
Kortom: met snel en oppervlakkig herstel 
wordt niets bereikt.

Om te eindigen zou ik nog graag een erg 
treffende passage uit het boek Poursui-
vez la sainteté (‘Jaag naar heiligheid’; tot 
nu toe niet vertaald in het Nederlands) 
van br. Marc Tapernoux willen citeren als 
het gaat om de vraag: Wat is berouw?

‘Berouw is het oordeel waarvan iemand 
in Gods licht doordrongen is als het gaat 
om hemzelf en om de dingen die hij vroe-
ger gedaan heeft. De schuldige erkent in 
zijn hart dat hij verkeerd heeft gehandeld 
en belijdt dit vervolgens openlijk. Daar-
om zijn berouw en belijdenis met elkaar 
verbonden en zijn allebei even essentieel 
voor het herstel van iemands ziel. Zonder 
berouw en belijdenis kan de gemeenschap 
met God niet in orde worden gemaakt. Als 
wij onze zonden belijden, is Hij getrouw en 
rechtvaardig om ze ons te vergeven. God 
vraagt dus belijdenis; Hij vraagt niet om 
gebeden uit gewoonte, en nog minder om 
menselijke boetedoeningen (straffen die 
mensen zichzelf of elkaar opleggen)’.

Denk maar aan David. Hij zegt tegen 
Nathan: ‘Ik heb gezondigd tegen de 
HEERE’ (2 Sam. 12:13). Vervolgens richt 
hij zich direct tot God: ‘Tegen U, U al-
leen, heb ik gezondigd, ik heb gedaan 

wat kwaad is in Uw ogen’ (Ps. 51:6). Het 
berouw wordt gekenmerkt door een 
diep, oprecht en pijnlijk besef dat wij 
door onze zonde God Zelf hebben be-
ledigd en Zijn heiligheid en heerlijkheid 
te schande hebben gemaakt. We moeten 
ons niet tevreden stellen met een opper-
vlakkig schuldgevoel.

 zei J.N. Darby. Zo’n lichtvaardigheid zal 
ons niet kenmerken als wij ons herinneren 
dat God Zijn Geliefde heeft moeten slaan 
en aan het kruis heeft verlaten vanwege 
onze zonden.
Die vrees is geen angst, maar diep ontzag 
voor Wie God is, en tegelijk een bang 
zijn om ook maar iets te doen waardoor 
Hem oneer wordt aangedaan en Zijn eer 
tekortkomt.
Mocht God ons genade geven om zo te 
leven. Dat zal tot Zijn eer en verheerlij-
king zijn in een wereld vol zonde. En het 
zal voor onszelf rijke zegen en volle blijd-
schap betekenen.

Erwin Luimes

‘Er is misschien wel niets dat het 
hart zo verhardt als de gewoonte 
een zonde te belijden, zonder de 

ernst ervan te voelen’,

VAL EN HERSTEL VAN EEN GELOVIGEBijbelstudie

‘Maar bij U is  
vergeving, opdat  
U gevreesd wordt’ 

(Ps. 130:6).



37

Volg Mij!

Het werk van de Heilige Geest – Activi-
teiten van de Heilige Geest met of in ons 
in het dagelijks geloofsleven

‘De Geest Zelf getuigt met onze geest 
dat wij kinderen van God zijn’ (Rom. 
8:16). Op het moment dat we opnieuw 
geboren worden, worden wij kinderen 
van God, maar de Heilige Geest helpt 
ons ook dit feit te begrijpen en ons erin 
te verheugen. Hij verwijst ons naar Bij-
belteksten en laat ons de waarheid zien, 
die erin besloten ligt ( Joh. 1:12; 1 Joh. 
3:1,2,10).

Dit begrip ( Joh. 14:16,26; 15:26; 16:7) 
stelt ons de Heilige Geest voor als Dege-

ne die de gelovigen bijstaat in hun zor-
gen. Hij helpt ons om ons te verheugen 
in onze relatie met de Vader en met de 
Zoon (zie vraag 21) en in een vijandige 
wereld een getuige van de Heere Jezus te 
zijn ( Joh. 15:24-27).

 Hij helpt ons om de woorden te ont-
houden die de Heere Jezus op aarde 
gesproken heeft ( Joh. 14:26). Bij deze 
woorden hoort ook de openbaring van 
de Vader.

 Hij getuigt van Christus zoals Hij in de 
hemel is ( Joh. 15:26).

 Hij leidt ons in de hele waarheid, dat wil 
zeggen, Hij helpt ons die te begrijpen 
en te waarderen. Hij maakt ons ook 
bekend wat in de toekomst staat te ge-
beuren ( Joh. 16:13).

20) Wat wordt er met het 
begrip ‘Trooster’ bedoeld?

Stof tot nadenken

De Heilige Geest
We zijn bezig met een vragenserie over de Heilige Geest. In het vorige 
nummer hebben we nagedacht waarom we ons met dit onderwerp bezig 
moeten houden. Ook hebben we nagedacht over de Persoon van de 
Heilige Geest.

19) Hoe maakt de Heilige 
Geest ons duidelijk dat we 
kinderen van God zijn?

21) Hoe helpt de Heilige 
Geest ons ons te verheugen 
in onze relatie met de Vader 
en met de Zoon?
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Stof tot nadenken DE HEILIGE GEEST

dagelijks leven veronderstelt dat wij niet 
onze eigen wil, maar de wil van de Heere 
willen doen, Hem om Zijn leiding vra-
gen en het Woord van God lezen (Hand. 
8:28,29; 16:6-10). Bovendien vraagt het 
van ons om de verleidingen van het vlees 
(d.w.z. zondige gedachten of neigingen) 
te veroordelen en ons consequent erte-
gen te verzetten (Rom. 8:13). De leiding 
van de Geest spreekt Gods Woord, dat 
door Hem Zelf gegeven is, nooit tegen.

De Heilige Geest laat ons de heerlijkheid 
van de Heere Jezus zien en leert ons de 
hele waarheid, doordat Hij ons inzicht 
in de Bijbel geeft ( Joh. 14:26; 15:26; 
16:13-15; 1 Joh. 2:27). Hij helpt ons om 
de waarheid in onze harten op te nemen 
(zie vraag 25).

Er zijn drie belangrijke fases in het over-
dragen van de waarheid van God op ons. 
Ze worden alle door de Heilige Geest 
bewerkt: ten eerste de openbaring door 
God (1 Kor. 2:10), ten tweede Zijn be-
kendmaking aan ons (1 Kor. 2:13) en ten 

Op deze wijze verbindt Hij onze harten 
met Christus en de Vader. Bovendien 
maakt Hij het voor ons mogelijk om ons 
te verheugen in de toegang tot de Va-
der: ‘Want door Hem hebben wij beiden 
door één Geest de toegang tot de Vader’ 
(Ef. 2:18). Het werk van de Heere Jezus is 
het fundament voor deze toegang en de 
Geest geeft ons kracht om die te gebrui-
ken en ons erin te verheugen.

Omdat Jezus Christus de Geest zou zen-
den, Die van Hem als de verheerlijkte 
Heere zou getuigen. Dat stelde de disci-
pelen in staat om een diepere relatie met 
Hem en de Vader te ervaren (zie vraag 
21). De Heere was bij hen, maar de Heili-
ge Geest zou in hen zijn en hun een die-
per begrip van de waarheid geven dan 
ze ooit gehad hadden toen Jezus Christus 
nog op aarde was.

Het is een karaktertrek van de kinderen 
van God dat ze door de Heilige Geest 
geleid worden (Rom. 8:14). Dat staat in 
contrast met de natuurlijke mens, die ‘in 
het vlees’ is en God niet welgevallig kan 
zijn (Rom. 8:8). De leiding door de Geest 
verschilt ook helemaal met het houden 
van de geboden (Gal. 5:18).

De leiding door de Heilige Geest in het 

23) Wat betekent het dat we 
door de Heilige Geest ge-
leid worden?

22) Hoe kon de Heere Zijn af-
wezigheid als een voordeel 
voor Zijn discipelen aandui-
den ( Joh. 16:7)?

24) Hoe en wat leert de  
Heilige Geest ons?

25) Hoe kunnen we de waar-
heid van God ontvangen?
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derde het aannemen door ons (1 Kor. 
2:14,15). Met andere woorden: de Geest 
kende alle gedachten van God en was in 
staat deze in menselijke woorden uit te 
drukken (= openbaring). Vervolgens gaf 
Hij de schrijvers de afzonderlijke woorden 
in, opdat deze in de Bijbel neergeschreven 
zouden worden (= mededeling). Nu kun-
nen wij het Woord lezen en het door de 
Heilige Geest in onze harten opnemen.

De Heere Jezus gebruikte deze uitdruk-
king in Zijn gesprek met de Samaritaanse 
vrouw ( Joh. 4). Ze was gewend aan een 
uiterlijke en ceremoniële aanbidding, ge-
baseerd op een mix van heidense religie 
en Joodse gewoonten (zie 2 Kon. 17:24-
41). 
De Heere legde haar uit dat er een nieu-
we tijd zou beginnen en daarmee ook 
een nieuw soort aanbidding: ‘Dan zullen 
de ware aanbidders de Vader aanbidden 
in geest en waarheid’ ( Joh. 4:23).
Aanbidding ‘in geest’ houdt ten eerste in 
dat de Christelijke aanbidding niet mate-
rieel, maar geestelijk is. Daarmee vormt 
ze vooral een contrast met de Joodse 
aanbidding, waarbij het om kleding, 
gebouwen, reukwerk en dierlijke offers 
ging. Ten tweede betekent ‘in geest’ ook 
dat de Heilige Geest de Christelijke aan-
bidders leidt in wat ze tegenover God tot 
uitdrukking brengen.

Aanbidding ‘in waarheid’ wijst er ener-
zijds op dat aanbidding berust op de ge-
openbaarde waarheid, anderzijds moet 
ze waar en echt zijn. We moeten menen 
wat we zeggen en dragen niet gedachte-

loos iets aan of belijden iets alleen maar 
met de lippen (Matth. 15:8; Jes. 29:13).

De Heilige Geest woont in ieder die ver-
lost is. Maar wij zijn niet allemaal – en niet 
altijd – met de Heilige Geest vervuld. 
Daarom worden wij vermaand: ‘Word 
met de Geest vervuld’ (Ef. 5:18). Met de 
Geest vervuld zijn, staat hier in tegen-
stelling tot het dronken zijn van de wijn, 
en betekent door de Heilige Geest ge-
controleerd en geleid worden. Maar we 
moeten Hem wel de ruimte bieden, door 
alles te veroordelen en weg te doen wat 
Hem hindert, zodat de Geest ons vervul-
len kan. Een voorbeeld om dat duidelijk 
te maken: wanneer wij een gast toestaan 
dat hij slechts in één kamer mag komen, 
zal hij ons huis niet ‘vullen’ en kan hij zijn 
invloed niet overal merkbaar maken. 
Om dat te bereiken, moeten we het hele 
huis voor hem openstellen. Het vervuld 
zijn met de Geest zal een grote invloed 
op onze blijdschap, ons getuigenis en 
onze dienst hebben (zie Luk. 1:41,67; 
Hand. 4:8,31; 13:9,52).

Wordt vervolgd                  
Michael Hardt

27) Wat wil het zeggen dat we 
met de Geest vervuld zijn?

26) Wat is aanbidding in geest 
en waarheid ( Joh. 4:24)?

Stof tot nadenken
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Claude Khazizian was maar een onschuldige rentenier en toch gold hij als de 
‘nachtmerrie voor iedere lijfwacht’. Het was zijn hobby zich bij evenementen op 
hoog niveau onder de genodigde gasten te begeven. Zo zien we hem op een 
foto uit 1995 samen met vooraanstaande politieke leiders uit verschillende lan-
den. Khazizian wist zich in te leven in de betreffende situatie, wist de daarvoor 
passende kleren te kiezen en wist in de politieke smalltalk overeind te blijven. 
Daarom viel hij in zo’n situatie niet meteen op.

In datzelfde jaar lukte het hem ook om zich bij een trouwpartij van het Deense 
koninklijk huis onder de gasten te begeven en het bruidspaar de hand te schud-
den. Hij had zich gewoon aangesloten bij een groep adellijke mensen.

In de gelijkenis van de koninklijke bruiloft, die de Heere Jezus Christus vertelde, 
was ook een man binnengeslopen. Hij was weliswaar uitgenodigd net als ieder 
ander mens. Maar hij droeg niet het voorgeschreven bruiloftskleed. Alle gasten 
moesten namelijk het kleed dragen dat de koning zelf ter beschikking stelde. Dat 
moet ons duidelijk maken dat niemand in zijn eigen rechtvaardigheid voor God 
bestaan kan.

In de heerlijkheid van de hemel zal niemand kunnen ‘binnensluipen’. Daar helpt 
het niemand dat hij een ‘religieus kleed’ draagt of ‘Christelijke smalltalk’ beheerst. 
En het is ook niet genoeg om je gewoon bij een groep Christenen ‘aan te sluiten’. 
Nee, de weg tot de heerlijkheid van God loopt voor ieder persoonlijk alleen 
maar via Jezus Christus, de Redder en Heere. En het ‘kleed van de gerechtigheid’ 
wil God aan iedereen geven die in Christus gelooft.

Vriend, hoe bent u hier binnengekomen 
terwijl u geen bruiloftskleding aan hebt?                                                                               
Mattheüs 22:12
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Een wonderlijke hobby


